
 

Referat af ekstraordinær generalforsamling 
 

Søndag den 4. juni 2023 kl. 12.30 på Højbygaard, Højby Hovedgade 67, Højby. 
 
 
Der var 111 stemmeberettigede registreringer, heraf var 49 medbragte fuldmagter. Der var 
110, der stemte, idet dirigenten ikke stemte. 
 
 
Ved fremmødet blev medlemmer og fuldmagter registreret. Medlemmerne fik udleveret to 
forskelligfarvede stemmesedler til afstemning ved håndsoprækning og en stemmeseddel 
til skriftlig afstemning. 
 
Indledningsvis bød formanden, Jørgen Klitten forsamlingen velkommen og opfordrede til 
god ro og orden og en anstændig tone. Bestyrelsen blev præsenteret. Ole Vinberg Larsen 
er indtrådt som medlem af bestyrelsen. Karsten Reitov er udtrådt. Formanden takkede 
Reitov for hans arbejde i bestyrelsen.  
 
 
DAGSORDEN: 
 
Punkt 1 - Valg af dirigent. 
 
Formanden pegede på Marianne Rachlitz som dirigent. Et medlem pegede på Britt 
Hansen. Begge dirigentaspiranter motiverede deres uvildighed. 
Britt Hansen blev af forsamlingen valgt til dirigent. 
 
Der blev ligeledes valgt stemmetællere. 
 
 
Punkt 2 - behandling af indkomne forslag. 
 
Dirigenten Britt Hansen konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt og 
indledte mødet med at spørge til bemærkninger vedr. de to forslag. 
 
Der var bemærkninger vedr: 

 det foreslåede kontingentbidrag og det særlige budget, som et evt. Vandaflednings-
udvalg/VAU kunne råde over. Et medlem havde indhentet et tilbud med et højt bud-
get til oprensning af alle rør og grøfter i foreningen hos en entreprenør med en an-
tagelse om, at en sådan indsats skulle foregå hvert år. Et andet medlem havde lige-
ledes indhentet et tilbud på en mindre indsats indenfor den foreslåede budget-
ramme. 

 Bekymring over forurening af grundvandet ved oversvømmelse af grunde og deraf 
følgende overløb fra septiktanke med afledning til rør og grøfter med risiko for foru-
rening af grundvandet og badevandet. 

 



 

 GF har tidligere haft en grøftemand til at ordne grøfter og rør. Hvorfor sluttede det? 

 
 
Efter bemærkningerne fra medlemmerne gik dirigenten til afstemning og begrundede valg 
af afstemningsrækkefølgen. Det oprindelige forslag fra arbejdsgruppens pkt. A blev bragt 
til afstemning først. 
Dette blev nedstemt med 65 imod, 43 for og 2 blanke stemmer. Det oprindelige forslags 
pkt. B og C bortfaldt derfor. 
 
Dirigenten begrundede, at ændringsforslaget fra C.O. Rachlitz allerede er indeholdt som et 
kerneområde i bestyrelsens arbejdsopgaver, hvorfor der ikke fandtes anledning til at 
stemme om forslaget. Rachlitz var enig i, at en afstemning ikke var nødvendig. 
 
Konklusion: 
Bestyrelsen arbejder fortsat med vandafledning som et af bestyrelsens kerneområder. 
 
 
Punkt - Evt.  
 
Punktet udgik. 
 
 
 
For referatet den 4. juni 2023 Lone Dyekjær (sekretær)  


